
GRUNDEJERFORENINGEN GODTHÅBSPARKEN

Indkaldelse til ekstraordinær generalforsamling.

Generalforsamlingen afholdes: Tirsdag den 30 April 2024
kl. 19:00
Herstedøster skole i Musisk rum syd
Trippendalsvej 2,
2620 Albertslund

DAGSORDEN

1. Valg af dirigent.

2. Afstemning

Forslag 1.

Se bilag A for uddybende forklaring.

Der blev på den ordinære generalforsamling, den 26. marts 2024, stemt for forslag 1, vedtægtsændring af
paragraf 7, med over ¾ af de fremmødte stemmer. Da antallet af stemmer ikke udgjorde ¾ af
grundejerforeningens samlede stemmetal, skal forslaget vedtages på en ekstraordinær generalforsamling
iht. §13 stk 2.

Forslag 1. Bestyrelsen foreslår vedtægtsændringen af paragraf 7.
Ved indtrædelse i den kommunale affaldsordning skal vedtægternes paragraf 7 ændres for at stemme
overens med den nye ordning.

Nuværende § 7:

§ 7
Stk. 1. Grundejerforeningen indgår i den kommunale ordning vedr. afhentning af affald ved
terminalpunkter.
Stk. 2. Grundejerforeningen forestår indsamlingen af husholdningsaffald og storskrald efter aftale med
kommunen, og er underlagt de af kommunen udarbejdede regulativer.
Stk. 3. Grundejerforeningen opkræver et renovationsbidrag, der primært anvendes til dækning af
grundejerforeningens renovationsudgifter. Et eventuelt overskud indgår i foreningens øvrige drift.
Renovation Bidraget skal pr. år udgøre 95% af kommunens tilsvarende opkrævning for en
totalindsamling.



Stk. 4. Den enkelte parcel har selv ansvaret for indsamlingsstativ(er), samt de 4 tilhørende kassetter og
poseholder. Ansvaret gælder såvel vedligeholdelse som udskiftning. Udskiftning kan kun ske ved
godkendelse af bestyrelsen.
Stk. 5. Den enkelte parcel kan have ekstra posestativ, som tømmes mod ekstra betaling.
Stk. 6. Bestyrelsen kan bestemme stativernes placering ved den enkelte parcel. Kommunen kan om
fornødent fastsætte retningslinjer herfor.
Stk. 7. Den enkelte parcel skal rette sig efter de af bestyrelsen udsendte anvisninger vedr.
indsamling af affald.
Stk. 8. M.h.t. sortering af affald er enhver parcel underlagt de af kommunen udarbejdede
regulativer.

Ændres til:

§ 7
Stk. 1. Grundejerforeningen indgår i den kommunale ordning vedr. afhentning af affald.
Stk. 2. Grundejerforeningen forestår håndtering af storskrald/storskraldsplads efter aftale med kommunen.
Stk. 3. Enhver parcel er underlagt det til enhver tid gældende regulativ for husholdningsaffald for
Albertslund Kommune.

Forslag 2.

Der blev på den ordinære generalforsamling, den 26. marts 2024, stemt for, forslag 4, vedtægtsændring af
§15 stk 7, med over ¾ af de fremmødte stemmer. Da antallet af stemmer ikke udgjorde ¾ af
grundejerforeningens samlede stemmetal, skal forslaget vedtages på en ekstraordinær generalforsamling
iht. §13 stk 2.

Forslag 4. Bestyrelsen foreslår vedtægtsændring af paragraf 15, stk. 7, således at næstformanden
tillægges et honorar svarende til det formanden og kassereren modtager.

Nuværende § 15 stk. 7:

Stk. 7. Samtlige bestyrelsesmedlemmer og suppleanter modtager honorar, der fastsættes af
generalforsamlingen jfr. § 9 stk. 5, pkt 5. Herudover tillægges formand og kasserer et yderligere
honorar, der også fastsættes af generalforsamlingen jfr. § 9, stk.5, pkt. 5.

Ændres til

§ 15
Stk. 7. Samtlige bestyrelsesmedlemmer og suppleanter modtager honorar, der fastsættes af
generalforsamlingen jfr. § 9 stk. 5, pkt. 5. Herudover tillægges formand, næstformand og kasserer et
yderligere honorar, der også fastsættes af generalforsamlingen jfr. § 9, stk.5, pkt. 5.

12. Eventuelt.

Under eventuelt kan der ikke sættes forslag til afstemning.

Betingelser for generalforsamlingen:
- Hver husstand har 2 stemmer til generalforsamlingen
- Hver husstand må medbringe én fuldmagt fra en anden husstand, som giver yderligere 2 stemmer -
Én husstand kan altså maksimalt have 2 stemmer + 2 stemmer fra én fuldmagt - En fuldmagt skal
beskrive:



- Hvem der udsteder fuldmagten
- Til hvem
- Gyldig dato
- Underskrift

- En fuldmagt må ikke indeholde instruktioner til, hvad der skal stemmes. Det skal være en generel
fuldmagt

- Fuldmagten skal medbringes fysisk, der godtages ikke digital version
- En skabelonen kan findes på hjemmesiden www.gpnyt.dk

I henhold til §5 i vedtægterne

Stk. 6. Er restancen og påløbne omkostninger ikke indbetalt før en generalforsamling, fortabes retten
til at deltage i denne generalforsamling samt valgbarhed.



Bilag A

Overgang til kommunens affaldsordning.

Hvad ligger der til grund for at GP overgår til den kommunale ordning?

Den aller største grund til, at vi har brug for at ændre måden, hvorpå vi får hentet vores affald, er at
bestyrelsen og dermed grundejerforeningen skal varetage de ansattes tarv.
Det er vores pligt, at vi overholder den gældende arbejdsmiljølovgivning.
Flere af gårdmændene er kommet til skade ved indsamlingen af affaldet, og måden vi gør det på nu, lever
ikke op til de gældende krav til arbejdsmiljølovgivningen.

Hvis den nuværende ordning fortsætter, får vi et strakspåbud fra Arbejdstilsynet, med krav
om at vores ordning skal ophøre. Grunden til vi ikke har fået et strakspåbud, er fordi vi har
sat et forslag om ændring der lovliggør skraldeordningen til afstemning på
generalforsamlingen.

Hvorfor lever den nuværende indsamlingsmetode ikke op til arbejdsmiljølovgivningen?

Affaldsposerne er ofte for tunge og systemet med poser i stativer som vi har, kan derfor ikke længere leve
op til de krav der stilles til arbejdsmiljø.

Kan man justere metoden, så den kan leve op til de gældende regler?

Bestyrelsen har, i samarbejde med gårdmændene, diskuteret flere forskellige modeller til en justering af den
måde gårdmændene henter vores affald på. Der er blevet lavet forsøg med forskellige løsninger for
håndteringen af poserne. Men når alt kommer til alt, er der følgende problemer.

1. Der er ikke nogen måde hvorpå man kan sikre, at poserne ikke kommer til at veje for meget.
2. Det er ikke muligt at håndtere poserne på en måde, hvor man ikke kommer i yderpositioner, der gør

at gårdmændene kommer til skade med skuldre og ryg.
Vi er derfor kommet frem til, at det nuværende system med stativer og poser, grønne containere på hjul,
samt vores nuværende materiel til håndtering af affald, ikke kan lade sig gøre længere.

Hvorfor den kommunale ordning? Kan gårdmændene ikke bare gøre det på samme måde
som kommunen?

Bestyrelsen har igennem det sidste år snakket med agendacenteret og kommunen omkring forskellige
løsninger. Alt fra affaldsøer med nedgravede beholdere, til en ordning hvor affaldet, som i dag, bliver hentet
ved den enkelte parcel, har været på bordet.

Vi er ved at vælge en ordning, hvor affaldet bliver hentet ved den enkelte parcel som i dag.

Hvis gårdmændene skulle gøre det på samme måde som kommunen.



For at gårdmændene fortsat kan tømme affald, skal grundejerforeningen ændre indsamlingsmetoden til den
måde kommunen gør det på.

Det vil medføre at grundejerforeningen skal investerer i 4 nye affaldsspande med hjul til hver parcel, en ny
komprimatorcontainer der kan håndtere de nye spande, samt lave andre tiltag for at få den nye ordning til at
virke.

De gamle stativer ville, som ved kommunens ordning, skulle udgå.

Den nye måde at samle affaldet ind på tager længere tid, og vi vil derfor ansætte flere folk, såfremt
gårdmændene stadig skal have tid til at passe området.

Koster det mere at bruge kommunens ordning?

Vi har tjekket de omkostninger, vi har til drift af maskiner, trailer og mobilkomprimatorer, samt de andre ting
der indgår i affaldsindsamlingen. Da maskinerne indgår i andet end affaldsindsamlingen, er det svært at
sætte et præcist tal på, men omkostningerne er høje og slitagen fra affaldsindsamlingen er betydelig. Dertil
vil der komme en afskrivning på en ny komprimator, samt andre ændringer til maskinparken der skal til. Den
nye mobilkomprimator vil også gå i stykker løbende, siger erfaringerne gennem alle årene vi har haft den vi
har nu.

Ved nedbrud er vi meget sårbare, da det er forbundet med stor besvær og ekstra arbejdstid, hvis
indsamlingen skrider med en uge. Derfor bliver der altid ringet efter en akut reparation, for at indsamlingen
kan genoptages så hurtigt som muligt. En akut reparation koster uforholdsmæssigt meget ift. en almindelig
reparation af vores maskiner. Selv om der bliver indkaldt akut reparation, skrider indsamlingen stadig, og
gårdmændene ender med at bruge hele ugen på at indsamle affald og får derfor ikke udført de andre
opgaver de har.

Når der er sygdom, sker det samme som når der er et maskinelt nedbrud. Da man oftest ikke kan få en
vikar samme dag, så skrider indsamlingen. Vikaren koster mere end vores egne folk. Vikaren er ikke
rutineret og det ender derfor med igen at tage længere tid, og så bliver de andre opgaver ikke udført.

Ved at vi har vores egen ordning, vil de nye plastik affaldsspande med hjul, stadig være den enkelt parcels
ejendom, og når de går i stykker, skal man selv købe en ny.

Dertil kommer den tid, det tager at administrere vores egen ordning. Administrations tiden koster også
penge.

Når vi lagde ovenstående sammen, kom vi frem til at omkostningen for den kommunale ordning og vores
egen ordning, er meget lig hinanden.

Den kommunale ordning som vi kigger ind i vil koste ca. 5670kr årligt alt inkl.

Med venlig hilsen.
Bestyrelsen


